



**CORPORATION OF THE CITY OF  
CLARENCE-ROCKLAND**

**ACCESSIBILITY ADVISORY COMMITTEE**

February 5, 2019, 7:00 pm - 8:00 pm  
Salle de conférence principale / Principal Boardroom  
1560, rue Laurier Street, Rockland ON K4K 1P7

---

	Pages
1. Opening of the meeting	
2. Adoption of the agenda	
3. Adoption of the minutes	
3.1 Accessibility Advisory Committee Meeting of November 20, 2018	1
4. Election of a president for the 2018-2022 Term	
5. Ongoing Items	
5.1 Traffic lights - Edwards & Laurier	
5.2 Ottawa River Festival activity	
6. Other Items	
6.1 Municipal Facilities Inspections	
7. Adjournment	



COMITÉ CONSULTATIF SUR L'ACCESSIBILITÉ

le 5 février 2019, 19 h 00 - 20 h 00

---

Pages

1. Ouverture de la réunion
2. Adoption de l'ordre du jour
3. Adoption des procès-verbaux
  - 3.1 Réunion du Comité consultatif en accessibilité du 20 novembre 2018 1
4. Élection d'un(e) président(e) pour le terme 2018-2022
5. Items en cours
  - 5.1 Feux de circulation - Edwards & Laurier
  - 5.2 Activité dans le cadre du Festival de la rivière des Outaouais
6. Autres items
  - 6.1 Inspection des établissements municipaux
7. Ajournement



**CORPORATION OF THE  
CITY OF CLARENCE-ROCKLAND  
ACCESSIBILITY ADVISORY COMMITTEE - MINUTES**

November 20, 2018  
Council Chambers  
415 rue Lemay Street, Clarence Creek, Ont.

**PRESENT:** John Mogensen  
Monique Ouellet  
Danielle Mantha  
Julia Reid  
Nicole Mogensen  
Susan Isabel Pitts

**ABSENT:** Rachelle Gareau  
André J. Lalonde

**1. Opening of the meeting**

The Chair opens the meeting at 7:00 pm.

**2. Adoption of the agenda**

**Moved by** Susan Isabel Pitts

**Seconded by** Danielle Mantha

THAT the agenda be adopted with the addition of an information item in regards to the Chamber of Commerce.

**CARRIED, as modified**

**3. Adoption of the minutes**

**3.1 Adoption of the Accessibility Advisory Committee meeting minutes of June 12, 2018**

**Moved by** Nicole Mogensen  
**Seconded By** Danielle Mantha

THAT the minutes of the Accessibility Committee Meeting of June 12, 2018 be adopted.

**CARRIED**

**4. Ongoing Items**

**4.1 Laurier Street Project**

Further to discussions, the Committee reiterates that perhaps, the Community Improvement Program should be better promoted in regards to the available funding for those property owners in the Downtown Core that need to renovate to become accessible. Mrs. Monique Ouellet accepts to discuss this matter with the Manager of Planning.

**4.2 Ottawa River Festival**

Mrs. Julia Reid confirms that she accepts to lead the organization of the Accessibility Advisory Committee's activities during the Ottawa River Festival.

**5. Other Items**

**5.1 Audible Traffic lights**

Further to discussions, Mrs. Monique Ouellet confirms that she will inquire if the traffic signals at the intersection at Laurier and Edwards has an audible feature.

**5.2 2018 Municipal Elections**

Mr. John Mogensen explains that he was appointed as Election Auditor for the 2018 Municipal Elections and in this role, he was tasked with inspecting all Voter Help Centres, as well as customer service to ensure that they were fully accessible. Mr. Mogensen reports that further to his inspection and observations, customer services as well as all Voter Help Centres were fully accessible.

Mrs. Monique Ouellet confirms that no formal accessibility complaints were received.

**5.3 New Term 2018-2022**

Mrs. Monique Ouellet invites all members to submit their nomination form in order to be considered for their re-appointment for the next term.

Further to comments, the members of the Committee request that a relocation of the Accessibility Advisory Committee meetings to Rockland City Hall be considered as it is difficult for some of the committee members to attend meetings in Clarence Creek.

**6. Adjournment**

The meeting is adjourned at 7:50 p.m.

---

John Mogensen, Chairperson

---

Monique Ouellet, Clerk





**CORPORATION DE LA  
CITÉ DE CLARENCE-ROCKLAND**

**PROCÈS-VERBAL - COMITÉ CONSULTATIF SUR L'ACCESSIBILITÉ**

le 20 novembre 2018  
Salle du Conseil  
415 rue Lemay Street, Clarence Creek, Ont.

**PRÉSENT:** John Mogensen  
Monique Ouellet  
Danielle Mantha  
Julia Reid  
Nicole Mogensen  
Susan Isabel Pitts

**ABSENT:** Rachelle Gareau  
André J. Lalonde

**1. Ouverture de la réunion**

Le président ouvre la réunion à 19h.

**2. Adoption de l'ordre du jour**

**Proposé par**

**Appuyé par** Danielle Mantha

QUE l'ordre du jour soit adopté avec l'ajout d'un item à titre d'information relativement à la Chambre de commerce.

**ADOPTÉE, telle que modifiée**

**3. Adoption des procès-verbaux**

**3.1 Adoption du procès-verbal de la reunion du Comité consultatif en accessibilité du 12 juin 2018**

**Proposé par** Nicole Mogensen

**Appuyé par** Danielle Mantha

QUE le procès-verbal de la réunion du comité consultatif en accessibilité du 12 juin 2018, soit adopté.

**ADOPTÉE**

#### **4. Items en cours**

##### **4.1 Projet - rue Laurier**

Suite aux discussions, le Comité réitère que le Plan d'amélioration communautaire devrait être mieux promu relativement aux fonds disponibles aux propriétaires d'établissements situés dans le centre-ville ayant besoin de faire des améliorations en matière d'accessibilité. Mme Monique Ouellet accepte de discuter du dossier avec la Gestionnaire du développement.

##### **4.2 Festival de la rivière des Outaouais**

Mme Julia Reid confirme qu'elle accepte d'être la personne responsable de l'organisation des activités du Comité consultatif en accessibilité durant le Festival de la rivière.

#### **5. Autres items**

##### **5.1 Feux de circulation sonore**

Suite aux discussions, Mme Monique Ouellet confirme qu'elle va s'informer si les feux de circulation à l'intersection des rues Laurier et Edwards sont munis d'un signal sonore.

##### **5.2 Élections municipales 2018**

M. John Mogensen explique qu'il a été nommé à titre d'auditeur pour les Élections municipales de 2018 et qu'une de ses tâches était de faire l'inspection des Centres d'aide aux électeurs, en plus de la qualité du service à la clientèle, afin de s'assurer que les services étaient entièrement accessibles. M. Mogensen rapporte que suite à son inspection et ses observations, le service à la clientèle ainsi que tous les Centres d'aide aux électeurs étaient entièrement accessibles.

Mme Monique Ouellet confirme qu'aucune plainte formelle n'a été reçue.

##### **5.3 Nouveau mandat 2018-2022**

Mme Monique Ouellet invite les membres à soumettre leur formulaire de nomination afin que leur nomination soit considérée pour le prochain mandat.

Suite aux commentaires, les membres du comité demandent que l'on considère relocaliser la tenue des réunions du Comité consultatif en accessibilité à l'hôtel de ville de Rockland puisque certains membres ont de la difficulté à se rendre à Clarence Creek.

**6. Ajournement**

La réunion est ajournée à 19h50.

---

John Mogensen, Président

---

Monique Ouellet, greffière